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(Vennligst oppgi ”Vår ref.” ved svar) 
 
PROTOKOLL IPRNØ 01.03.2023 
 
Onsdag 1. mars 11.00 til 15.00, Os kommunehus. 

Til stede: 

Ordfører Os, Runa Finborud, leder. 
Ordfører Folldal, Kristin Langtjernet. 
Ordfører Rendalen, Linda Døsen Stubsveen. 
Ordfører Tynset, Merete Myhre Moen.  
Ordfører Tolga, Bjørnar Tollan Jordet.  
Ordfører Alvdal, Mona Murud. 
Kommunedirektør Tolga, Siv Stuedal Sjøvold. 
Innlandet fylkeskommune, Torunn Kornstad. (deler av møtet) 
Saksbehandler Hanne Maageng Olsen deltok under sak 14/2023 
Regionrådgiver Bersvend Salbu 
 

Sakliste 01.03.23 
Sak 12/2023: Godkjenning av innkalling og sakliste. 
Sak 13/2023: Godkjenning av protokoll fra møte 01.02.23. 
Sak 14/2023: Høring. Regional plan for klima, energi og miljø. 
Sak 15/2023: Høring. Regional plan for samfunnstryggleik. 
Sak 16/2023: Høring. Rapport fra ekspertutvalg om inntektssystemet for fylkeskommunene. 
Sak 17/2023: Informasjon. Distriktssatsinga Tett på 2030, ved prosjektleder Torunn Kornstad. 
Sak 18/2023: Felles arbeid for økt tilflytting og etableringer.  
Sak 19/2023: Info og innspill fra og til fylkeskommunen. 
Sak 20/2023: Diverse orienteringer. 
Sak 21/2023: Eventuelt. 
 

Sak 12/2023: Godkjenning av innkalling og sakliste. 
 
Forslag til vedtak: 
Innkalling og sakliste godkjennes. 
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Vedtatt 
Merk: Sak 19/2023 ble behandlet før sak 17/2023. 
 
Sak 13/2023: Godkjenning av protokoll fra møte 01.02.23. 
 
Forslag til vedtak: 
Protokoll fra møte 01.02.23 godkjennes. 
Vedtatt 
 
Sak 14/2023: Høring. Regional plan for klima, energi og miljø.  
Saksbehandler Hanne Maageng Olsen. 
Se vedlegg 

Forslag til vedtak: 
Rådet slutter seg til saksutredningens vurderinger og konklusjoner. 
Vedtatt 
 
Sak 15/2023: Høring. Regional plan for samfunnstryggleik.  
Saksbehandler Amund Aarvelta. 
 
Planforslaget er en del av oppfølgingen av Innlandsstrategien, og er en av tre regionale planer som 
nå er under utarbeidelse. 
Det forebyggende arbeidet er sentralt i planen. Planen er ingen operativ beredskapsplan eller 
fullverdig risiko- og sårbarhetsanalyse. Planen ønsker å være et dokument som bidrar til bedre 
samarbeid på tvers av offentlige forvaltningsnivå og med frivillige organiseringer og privat næringsliv. 
Planen erstatter tilsvarende planer for Hedmark og Oppland.  
Målene er definert som at i 2035:  
1. Vi bur trygt i heile Innlandet  
2. Vi er førebudd  
3. Vi lærer, deler og bidreg  
Det er definert fem strategier som skal bidra til at målene blir nådd:  
1. Utnytte og auke kompetansen innen samfunnstryggleik  
2. Sikre ei fremtidsretta arealplanlegging og forvaltning som bidreg til betre samfunnstryggleik  
3. Sikre tilstrekkelig og robust energiforsyning  
4. Sikre og utvikle infrastruktur som toler fremtidige utfordringer og tek vare på samfunnet sitt 
grunnleggande behov  
5. Auke samarbeidet for å betre samfunnstryggleiken Handlingsdelen er ikke ferdig utarbeidet, og 
det bes spesielt om innspill til denne 
 
Fylkeskommunen ber om innspill på 3 konkrete spørsmål:  
1. Det er eit særleg ønske å få innspel på korleis omverda meiner planforslaget tek tak i 
utfordringane vi har i Innlandet (innan planen sine hovudtema), og kva som eventuelt manglar eller 
bør styrkast.  
2. Vidare ønsker vi innspel på i kva grad omverda meiner planforslaget er eit godt verktøy for å gi 
retning, vidareutvikle og styrke arbeidet med samfunnstryggleiken i Innlandet.  
3. Handlingsdelen (tiltak) må vi arbeide vidare med. Vi ønsker innspel til kva tiltak de meiner må 
gjennomførast og prioriterast. Innlandet fylkeskommune vil òg ta initiativ til vidare arbeid kring dette 
i høyringsperioden. 
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Saksvurdering  
Det er et omfattende og grundig arbeid som er gjennomført. Planer av et slikt omfang at den er noe 
vanskelig tilgjengelig, og oppfordrer fylkeskommunene til å sammenstille en kortversjon eller 
utarbeide materiell som er lettere å formidle.  
Spørsmål 1: Rådet mener planforslaget tar tak i de største og viktigste utfordringene for Innlandet. 
Noen tema har en tydelig regional karakter og bør særskilt løftes frem i en regional plan. Dette 
gjelder for eksempel sårbarheter i kraftsystemet, der risiko for uplanlagt bortfall eller planlagt 
rasjonering av energi kan være konsekvensen. Sviktende energiforsyning vil raskt gi effekter med 
bortfall av telekom, krevende drift av kommunale tjenester samt ha store økonomiske konsekvenser 
for næringslivet.  
Spørsmål 2: Rådet mener planforslaget kan bidra til å stryke samarbeidet om samfunnssikkerhet. 
Kommunene har et tydelig lovpålagt ansvar for samfunnssikkerhet og beredskap lokalt. 
Statsforvalteren har et regionalt samordningsansvar. I tillegg er det ofte etablerte samarbeid mellom 
kommunene i ulike regioner knyttet til beredskap. Det kan være utfordrende å definere 
fylkeskommunens rolle i dette. Rådet mener spesielt de 5 utvalgte strategiene er viktige for å 
definere hvilken rolle fylkeskommunen skal spille i dette. Vurderingen er at forslaget inneholder 
gode strategier som er i tråd med fylkeskommunens rolle og mandat, og dermed plasserer 
fylkeskommunens oppgaver inn i de etablerte samarbeidene.  
Spørsmål 3: Kapittel 4 inneholder en meget lang rekke med tiltak, der ansvaret for oppfølging ofte 
plasseres på en annen part enn fylkeskommunen. Handlingsdelen burde i tillegg ha skilt ut 
fylkeskommunale oppgaver (med tilhørende kostnad) slik at det ble synlig hvilken forpliktelse 
fylkeskommunen påtar seg med å vedta planen. Det er viktig at tiltaksdelen har klare og tydelige 
rolleavklaringer mellom offentlige aktører. 
 
 
Forslag til vedtak: 
Rådet slutter seg til vurderinger gjort i saksutredningen, og sender høringssvaret til Innlandet 
Fylkeskommune. 
Vedtatt 
 
Sak 16/2023: Høring. Rapport fra ekspertutvalg om inntektssystemet for fylkeskommunene. 
 

Den 8. mars 2022 oppnevnte Kommunal- og distriktsdepartementet et ekspertutvalg, som skulle 
utrede fylkeskommunenes inntektssystem i samband med ny fylkesstruktur fra 2024. Utvalget fikk i 
oppdrag å gjøre en helhetlig vurdering av inntektssystemet for fylkeskommunene, med særlig vekt 
på utgiftsutjevninga. Oppdraget var delt i fire deler: 

 
• Utgiftsutjevninga gjennom kostnadsnøkkelen.  
• Inntektsutjevninga av skatteinntektene.  
• Andre tilskudd og fordelinger: Nord-Norgetilskuddet, skjønnstilskuddet og bruken av særskilt 
fordeling. 
• Behovet for overgangsordninger.  
 
Utvalget har gjort en god jobb med å finne mer treffsikre kriterium på både fylkesveg og 
kollektivtransport. Det er veldig viktig å legge vekt på objektive kriterium i inntektssystemet, slik at 
fylkeskommunenes egne prioriteringer ikke påvirker systemet. 
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Kollektivtransport 

Forslaget om en felles kostnadsnøkkel for all kollektivtransport støttes. Utvalget legger fram to ulike 
alternativ som de mener begge er bedre alternativ enn dagens kostnadsnøkkel. Alternativ 1 tar 
større hensyn til trengsel og forhold i storby. Alternativ 2 tar i større grad hensyn til fylkeskommuner 
med båtruter og spredd bosetning, og er det som støttes fra IPRNØ. 

Fylkesveier 

I dagens kostnadsnøkkel er kriteriet «investeringsmidlene til fylkesveier» vekta slik: 
vedlikeholdsbehov 70 prosent og innbyggertall 30 prosent. I det nye forslaget vil innbyggertallet telle 
10 prosent. Grunnen til det er at fylkesveiene må vedlikeholdes uavhengig av hvor mange som bor 
langs veien. 

Videregående opplæring 

Når det gjelder videregående opplæring, har utvalget bare foreslått små endringer. Forslaget til 
kostnadsnøkkel inneholder fremdeles de samme kriteriene, men de er vekta litt annerledes. For 
eksempel blir kriteriet «personer mellom 16 og 18 år» vekta noe mindre enn i dag, mens kriteriene 
«søkere til læreplass» og «reiseavstand» blir vekta noe mer. 

Tannhelse 

Utvalget peker på at reisevei er ei ufrivillig ulempe som fører til økte kostnader innen tannhelse. 
Rådet støtter at reiseavstand er foreslått som nytt kostnadselement i tannhelsesektoren, siden svak 
befolkningsutvikling ikke alltid automatisk gir lavere kostnader. 

Inntektssystemet skal bidra til et likeverdig tilbud av tjenester over hele landet. Ekspertutvalgets 
forslag til justeringer av inntektssystemet bidrar til dette, og Interkommunalt politisk råd er positive 
til det. 
 

Forslag til vedtak: 

Interkommunalt råd for Nord-Østerdal støtter forslaget fra ekspertutvalget om inntektssystemet for 
fylkeskommunene, og sender vurderinger i saksutredningen som høringssvar. 

Vedtatt, med følgende tillegg: 

Det tillegger en belastning for Innlandet fylkeskommune ved å være et transittfylke nord-sør, øst-
vest, og dette blir i større grad hensyntatt av ekspertutvalget. 

 

Sak 17/2023: Informasjon. Distriktssatsinga Tett på 2030, ved prosjektleder Torunn Kornstad. 
 

Forslag til vedtak: 

Informasjonen tas til orientering, med de innspill til prosjektet som kom frem i møtet. 

Vedtatt 
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Sak 18/2023: Felles arbeid for økt tilflytting og etableringer.  
 
Sist møte ble det satt ned et utvalg bestående av Bjørnar Tollan Jordet, Silje Frogner Tangen, John 
Fiskvik og Dag Nyeggen, som skal komme med forslag om modell og vegen videre for rådet. 
Forslaget legges fram i møtet. 
Vedtak: 
IPRNØ støtter retningen i notatet som ble fremlagt i møtet. Arbeidsgruppa gis fullmakt til å arbeide 
videre med å utforme en tydeligere bestilling vedrørende en konseptkonferanse angående 
omdømmebygging og markedsføring av regionen. 
Notat vedlagt. 
 
Sak 19/2023: Info og innspill fra og til fylkeskommunen 
 
Forslag til vedtak: 
Informasjonen tas til orientering 
Vedtatt 
Det ble orientert om blant annet medvirkningskonferanser angående VGS struktur, behandling og 
prosess NTP (behandles andre gang i fylkesting i juni), anbud på taxi og minibuss, Europadagene. 
Rådet ønsker regionvise møter angående VGS-struktur. 
 
Sak 20/2023: Diverse orienteringer 
 

 Regionrådgiver har sagt opp sin stilling 17.02.23, fordi han har takket ja til en annen stilling. 
Videre prosess må avklares av rådet. 

Behandling. 

Salbu fratrådte under behandlingen. 

 

 
 Orienteringer tema:  

 

-Fylkets kultursatsinger. Det arbeides videre med søknad. 

-Avtale VGS og kommuner, underskrives kommunedirektører. 

-Hematt. Separat evaluering/markedsundersøkelse tas ikke i år. 

-UE Innlandet lyser ut stilling i regionen. Lages avtale nå: IPRNØ og UEI, samt med Røros. 

-Regionalt kompetanseforum i gang. Fire møter i året. Samordning. 

-Næringssjefer nettverk. Regionrådgiver deltar. Samordning. 

-Besøk transportkomiteen 20.-22. mars. Ønske om å påvirke program. Sender forespørsel. 

 
Forslag til vedtak: 
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Informasjonen tas til orientering 
 
Sak 21/2023. Eventuelt 
 

 Anbud lokalmat. Det er ønskelig å øke andelen lokalmat i de kommunale innkjøpene. Avtaler 
skal reforhandles i vår og ordførerne spiller inn at ved alle anbud knyttet til mat skal det 
settes som et premiss at inntil 20% kan tas utenom anbudet, og dermed brukes til å kjøpe fra 
lokale produsenter og leverandører. Dette løftes opp på kommunedirektørnivå, og tas også 
inn i eiermøte i Abakus. 

 Energi-møte. I forbindelse med Klima- og energiplanens høringsrunde ønsker IPRNØ at det 
inviteres til et stormøte med tema energi. Prosjektleder Hanne Maageng Olsen utfordres til å 
få til et møte i mai/juni. Utgifter dekkes av rådet, og avklares ved neste møte. 

 DPS- omlegging. Det er bekymring vedrørende endringer og samhandling med DPS på 
Tynset. Ordførerne ber om et møte med ledelsen i Sykehuset Innlandet og DPS på Tynset, for 
å bli bedre orientert. Videre ønskes det å se på et pilotprosjekt for å få til et mer sømløst og 
bedre tilbud innen voksen-psykiatrien i regionen, sammen med Sykehuset Innlandet. Jfr 
dialog med adm.dir i Sykehuset Innlandet. Kristin skisserer et brev. 

 Organisering TSH. Iprnø ønsker å få en nærmere begrunnelse for hvorfor styret for TSH 
ønsker interkommunalt oppgavefellesskap fremfor aksjeselskap, eller andre former for 
organisering. Det pekes på at det er ønskelig med næringsliv inn på eiersida i en ny 
organisering. Viktig er det også å få avklart om organisering og avklaringer av dette har noen 
konsekvenser for finansiering og forvaltning av allerede tildelte midler. 

 
 
Med hilsen 
 
Bersvend Salbu 
Regionrådgiver 
 
Dette dokumentet er elektronisk godkjent og sendes ut uten signatur 
 
Vedlegg: 
-Notat sak 18/2023 
-Presentasjon Tett på 2030. 
 


